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Obec Hrdějovice 

Zastupitelstvo obce Hrdějovice 

 

 

 

Zápis č. 38 

ze zasedání Zastupitelstva obce Hrdějovice, 

konaného dne 19. 5. 2022, od 18:00 hodin. 
 

 

1. Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Hrdějovice (dále též jako „zastupitelstvo“) bylo zahájeno 

v 18:00 hodin starostkou obce Radkou Šulistovou („dále jako „předsedající“) v zasedací 

místnosti OÚ Hrdějovice. 

Předsedající sdělila, že zasedání bylo řádně svoláno, informace byla v souladu se zákonem, 

podle § 93 odst. 1 zákona o obcích, zveřejněna na úřední desce Obecního úřadu Hrdějovice 

po dobu nejméně 7 dní, a to od 12. 5. 2022 do 19. 5. 2022, současně byla zveřejněna i na 

„elektronické úřední desce“. 

Předsedající dále konstatovala, že je přítomno 7 členů zastupitelstva, takže zastupitelstvo je 

usnášeníschopné (§ 92 odst. 3 zákona o obcích).  

 

Přítomni: Haikl Petr, Kučerová Marie, Lepič Miloš, Samohýl Jan, Severa Jiří, Stejskal Petr, 

Šulistová Radka 

 

Určení zapisovatele a ověřovatelů 

Předsedající navrhla jako zapisovatele Petra Haikla a vyzvala přítomné zastupitele k podání 

návrhů na ověřovatele zápisu. Jako ověřovatelé se přihlásili Petr Stejskal a Jan Samohýl. 

  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Hrdějovice určuje zapisovatelem Petra Haikla a ověřovateli Petra 

Stejskala a Jana Samohýla. 

Výsledek hlasování: Pro    7  Proti    0  Zdrželi se  0 

Usnesení č. 1/38/22   bylo schváleno. 

 

2. Schválení programu 

Předsedající seznámila přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou 

členům zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úřední desce a dotázala se 

přítomných zastupitelů, zda má někdo připomínky. Žádné jiné návrhy vzneseny nebyly. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Hrdějovice schvaluje následující program zasedání: 

1) Zahájení 

2) Schválení programu 

3) Kontrola zápisu č. 37 ze dne 29. 3. 2022 

4) Schválení zadávací dokumentace na zakázku malého rozsahu „Oprava střechy objektu 

ZŠ Hrdějovice“ 

5) Finanční záležitosti   

6) Různé 

 

Výsledek hlasování: Pro    7  Proti    0  Zdrželi se  0 

Usnesení č. 2/38/22 bylo schváleno. 
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3. Kontrola zápisu č. 37 ze dne 29. 3. 2022 

Předsedající informovala, že z usnesení předchozího jednání ZO nejsou žádné otevřené body. 

Předsedající informovala o již platném územním plánu včetně změny č. 8 a č. 9.   

  

4. Schválení zadávací dokumentace na zakázku malého rozsahu „Oprava střechy 

objektu ZŠ Hrdějovice“ 

Předsedající požádala přítomné členy zastupitelstva o schválení zadávací dokumentace na 

veřejnou zakázku malého rozsahu na opravu střechy ZŠ. Podklady obdrželi zastupitelé před 

jednáním. Ředitelka ZŠ napsala zastupitelům dopis, ve kterém žádá zastupitelstvo obce o 

pečlivé zvážení z důvodu havarijního stavu střechy. Do podkrovních prostor zatéká, střešní 

okna jsou prohnilá. Zvenku ze šikmých částí střechy za mírného větru odpadávají střešní 

šablony a jsou přímým bezpečnostním rizikem pro všechny příchozí, zejména děti. Lokální 

opravy byly prováděny v posledních pěti letech opakovaně, bohužel problém neřeší a neustále 

se objevují další nedostatky. Je pravděpodobné, že pokud bude celková oprava střechy dále 

odkládána, budou náklady ještě vyšší, neboť v důsledku zatečení vody pod krytinu může dojít 

i k poškození sádrokartonových stěn v podkroví.  

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Hrdějovice schvaluje zadávací dokumentaci na zakázku malého 

rozsahu "Oprava střechy objektu ZŠ Hrdějovice " s místem plnění: objekt ZŠ Hrdějovice, 

Školní 108, 373 61 Hrdějovice – p.č. 210 v k.ú. Hrdějovice. 

Výsledek hlasování: Pro    7  Proti    0  Zdrželi se  0 

Usnesení č. 3/38/22 bylo schváleno. 

  

Předsedající dále navrhla seznam přímo obeslaných dodavatelů na tuto zakázku: 

Na návrh zastupitele Jana Samohýla byl doplněn seznam dodavatelů o firmu  
 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Hrdějovice schvaluje následující seznam přímo obeslaných dodavatelů 

na zakázku malého rozsahu "Oprava střechy objektu ZŠ Hrdějovice " s místem plnění: 

objekt ZŠ Hrdějovice, Školní 108, 373 61 Hrdějovice – p.č. 210 v k.ú. Hrdějovice: 

 

 

 

 

 

 

Výsledek hlasování: Pro    7  Proti    0  Zdrželi se    0 

Usnesení č. 4/38/22 bylo schváleno. 

 

 

Předsedající dále informovala zastupitele o potřebě ustanovit komisi pro posouzení a 

hodnocení nabídek.  

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Hrdějovice ustanovuje komisi pro posouzení a hodnocení nabídek 

dodavatelů na zakázku malého rozsahu "Oprava střechy objektu ZŠ Hrdějovice " s místem 

plnění: objekt ZŠ Hrdějovice, Školní 108, 373 61 Hrdějovice – p.č. 210 v k.ú. Hrdějovice. 

v uvedeném složení: 

Předseda komise: Radka Šulistová 

Členové komise:                      , Marie Kučerová 

Náhradní člen komise: Jiří Severa 

Výsledek hlasování: Pro    7  Proti    0  Zdrželi se    0 
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Usnesení č. 5/38/22 bylo schváleno. 

 

 

5. Finanční záležitosti  

5.1. Předsedající předala slovo Marii Kučerové, která seznámila přítomné s  

finančními stavy na účtech ke dni 19.5.2022.  

 

Stavy na účtech k 19.5.2022 

BÚ ČSOB                  1,053.674,55 

TÚ ČSOB                28,615.955,10 

BÚ ČNB                    3,375.128,40 

BÚ KB                       1,775.938,35 

Celkem                    34,820.696,40 

 

příjmy a výdaje k 19.5.2022 

   schválený rozpočet  plnění rozpočtu (skutečnost) 

příjmy   24,703.707,--               11,101.812,52   

výdaje   38,570.556,--                 9,836.023,55 

 

5.2. Marie Kučerová dala zastupitelům na vědomí rozpočtové opatření č. 4/2022 

odsouhlasené starostkou dne 7.4.2022 a rozpočtové opatření č. 5/2022 odsouhlasené 

starostkou dne 6.5.2022 (viz přílohy), přičemž stručně objasnila jednotlivé položky a přesuny.  

 

5.3. Marie Kučerová požádala zastupitele o projednání návrhu rozpočtového opatření č. 

6/2022 (viz příloha), přičemž stručně objasnila jednotlivé položky. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Hrdějovice schvaluje návrh rozpočtového opatření č. 6/2022. 

 

Výsledek hlasování: Pro    7  Proti    0  Zdrželi se    0 

Usnesení č. 6/38/22 bylo schváleno. 

 

5.4. Předsedající navrhla vyřazení majetku z účtu 021 - jedná se o čekárnu MHD včetně 

kiosku na návsi v pořizovací ceně 334.443,-Kč, čekárna byla z roku 1996, kiosek byl 

nepoužívaný, zůstatková hodnota je 10.828,-Kč. Nová čekárna byla již pořízena. 

V této souvislosti předsedající uvedla, že do prostoru návsi byla objednána vývěska a 

pracovníci údržby mají za úkol opravit lavičky. Seznámila zastupitele s umístěním 

informačního označníku v místě křížení ulice Hlubocká a Luční. Dále informovala, že 

plakátovací plochy v ul. Hlubocká a Těšínská má v pronájmu reklamní agentura za 2,-Kč/rok, 

a to od roku 1997. Na zvýšení nájemného firma nepřistoupila. Smlouva byla ze strany obce 

vypovězena, půlroční výpovědní lhůta doběhne v červenci, poté budou tyto plochy 

odstraněny.  

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Hrdějovice schvaluje vyřazení majetku z účtu 021 - čekárna MHD 

včetně kiosku na návsi v pořizovací ceně 334.443,-Kč. 

Výsledek hlasování: Pro    7  Proti    0  Zdrželi se    0 

Usnesení č. 7/38/22 bylo schváleno. 

 

5.5. Předsedající seznámila zastupitele s žádostí ředitelky ZŠ o projednání možnosti navýšení 

dotace obce na provoz ZŠ na údržbu nového trávníku školního hřiště. Součástí žádosti je i 

nabídka externí firmy na tyto služby, jedná se o cca 25 tis. Kč včetně DPH ročně. Nabídku 

včetně rozpisu jednotlivých úkonů údržby obdrželi zastupitelé před jednáním. Ředitelka ZŠ 
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prosí o zvážení, zda budou tyto prostředky na tento účel škole do rozpočtu přidělovány v plné 

výši nebo budou vybrány jen některé úkony z údržby. Předsedající vyzvala zastupitele, aby se 

k věci vyjádřili. 

K tomuto bodu se zastupitelstvo dohodlo, že trávník bude sekat školník a zprovoznění a 

zazimování zavlažovacího systému bude řešeno objednáním jednotlivé služby.  

 

6. Různé 

 

6.1. Předsedající seznámila zastupitele s žádostí manželů               o pronájem rybníku 

„Pískárna“ pro účely sportovního rybolovu. Součástí žádosti je prezentace projektu s popisem 

možných přínosů pro obec i veřejnost. Žadatelé nabízejí roční nájemné ve výši 7.000,-Kč. 

Podklady obdrželi zastupitelé před jednáním. 

K věci proběhla diskuse zastupitelů se závěrem, že je potřeba nejprve zjistit podmínky 

smlouvy obce s ostatními vlastníky pozemků v dotčeném území a názor zástupců rybářského 

svazu, pak by bylo možné dál jednat o pronájmu rybníku „Pískárna“. 

 

6.2. Předsedající informovala zastupitele, že je možné podávat žádosti o podporu do 

dotačního programu s názvem „Dotační program na podporu narozených dětí z Jihočeského 

kraje“.  Jihočeský kraj chce finančně podpořit děti narozené na jihu Čech. Svým nejmladším 

obyvatelům proto přispěje v rámci slavnostního „vítání občánků“ stejnou částkou, kterou jim 

věnuje samotná obec. Příspěvek je možné žádat pouze na děti narozené až od 1. 1. 2022. 

V současné době obec poskytuje symbolický dárek ve výši 500,-Kč 

Zastupitelé se shodli na návrhu, že jednorázový příspěvek obce nově narozeným obyvatelům 

obce Hrdějovice by byl ve výši 2.000,-Kč, pokud bude dotace Jihočeského kraje obci 

přidělena. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Hrdějovice schvaluje jednorázový příspěvek obce nově narozeným 

obyvatelům obce Hrdějovice ve výši 2000,-Kč a pověřuje starostku Radku Šulistovou 

administrací žádosti o podporu z „Dotačního programu na podporu narozených dětí z 

Jihočeského kraje“.  

 Výsledek hlasování: Pro    7  Proti    0  Zdrželi se    0 

Usnesení č. 8/38/22 bylo schváleno. 

 

6.3. Předsedající informovala zastupitele o obdržených žádostech na pronájem prostoru návsi 

za účelem umístění pouťových atrakcí o hrdějovické pouti v letošním roce.  

 

Během diskuse se zastupitelé shodli, že obec má dobrou zkušenost s panem        , který již zná 

pravidla pro příjezd a vyklízení pronajaté plochy a pokud dojde k nějakému problému, na 

který je upozorněn, tak jej řeší. S panem          není žádná zkušenost. Pan        bude vyzván, 

aby dodal seznam předpokládaných poutových atrakcí. 

  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Hrdějovice souhlasí s pronájmem prostoru návsi za účelem umístění 

pouťových atrakcí o pouti v roce 2022 panu  

Výsledek hlasování: Pro   6   Proti    0  Zdrželi se  1 (J. Samohýl) 

Usnesení č. 9/38/22 bylo schváleno. 

 

6.4. Předsedající informovala zastupitele o obdržené žádosti o zrušení části okrasného záhonu 

v ulici Nemanická před domem č.p.     za účelem parkování. Situace v ul. Nemanická je 

v tomto ohledu složitá, v minulosti již byla hledána řešení, ale názor obyvatel ulice nebyl 

jednotný. V půdorysu některých záhonů jsou umístěny sloupy veřejného osvětlení a 
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dopravního značení, silnice jako taková (nad pozemkem p.č. 992/1) je ve správě Jihočeského 

kraje.  

Zastupitelé se shodli, že je možné vyhovět žádosti o zrušení části okrasného záhonu v ulici 

Nemanická před domem č.p.  

 

6.5. Předsedající seznámila zastupitele s tím, že je řešena dopravní situace u hasičské 

zbrojnice – příjezdová cesta je opakovaně blokována vozidly parkujícími na účelové 

komunikaci. Situaci řeší firma Signistav společně s obcí. Podél železniční trati k vjezdu do 

hasičské zbrojnice na pozemku obce by byl umístěn zákaz zastavení. Z boku budovy, kde 

bývala firma s pneumatikami, by bylo možné vyznačit několik parkovacích míst, bude to tedy 

ještě zahrnuto do celkového řešení situace parkování. 

 

6.6. Předsedající informovala, že JSDH ušetřila v období 2018-2021 částku 289.093,32 Kč, 

která je určena na příspěvek pro koupi nového automobilu.  

Za rok 2018 - 64.627,- 

            2019 - 76.058,-  

            2020 - 85.665,49  

            2021 - 62.742,83  

O situaci s dotací na nové hasičské auto informoval zástupce hasičského sboru p. Zdeněk 

Bauer, 4.000.000,-Kč by byla předpokládaná dotace, cena za nové auto by byla cca 

8.000.000,-Kč. 

 

6.7. „Dotace Ukrajina“ - není možné získat „až 120 tis. na jedno ubytovací místo“, náklady 

obce na zajištění nouzového ubytování těchto částek zdaleka nedosahují. Reálně by byl nárok 

na celkovou částku do 200 tis. Kč. V případě příjmu dotace dle pravidel uvedeného programu 

by kromě složité administrace byla nemovitost vedena v centrálním registru a k dispozici 

Krajskému asistenčnímu centru pomoci Ukrajině. Po dobu udržitelnosti (5 let) by zároveň 

bylo zásadním způsobem omezeno právo obce nemovitostí volně nakládat. 

V zastupitelstvu došlo ke shodě, že za těchto podmínek o dotaci obec nebude žádat.  

 

Předsedající následně informovala zastupitele o dalších právě řešených tématech: 

 

V obci vznikla fáma o výstavbě rodinného bydlení u borovice na Hosíně. Předsedající vše 

ověřila a opravdu k této zástavbě za současného platného ÚP obce Hosín nemůže dojít, 

nehledě na kapacitní stav kanalizace v Hrdějovicích. 

 

Obec obdržela dotaci 290.000,-Kč na veřejné osvětlení v ulici Školní. Výběr dodavatele bude 

teprve řešen. Výsledky žádostí o dotace na opravu komunikace Těšínská a herních prvků před 

poštou zatím nejsou známy. 

 

Předsedající sdělila zastupitelům, že opět otevřela jednání ohledně odklonu dopravy 

nákladních vozidel přes náves (vyjma residenčních vozidel a vozidel zemědělského družstva). 

Firma ČEVAK se písemně zavázala ke společném jednání s Magistrátem m. Č. Budějovice a 

k vypracování dopravní studie pro odklon dopravy z ČOV. 

 

Předsedající informovala, že Hrdějovické listy získaly první místo v soutěži radničních 

zpravodajů za rok 2021 v kraji a v celkovém pořadí v rámci ČR se umístily na čtvrtém místě. 

 

Místostarosta Miloš Lepič informoval o svozu bioodpadu, předsedající informovala o zájmu o 

biopopelnice, zatím je 23 zájemců, což je pro plošné zavedení této služby málo.  
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Na dotaz M. Kučerové, co bude u kaple sv. Rocha, předsedající sdělila, že o úpravách tohoto 

místa bylo jednáno na 31. zastupitelstvu v červenci 2021 (viz zápis). V této souvislosti 

informovala i o stavu úprav Figury, veřejného prostoru u pošty a úprav u prameniště. 

   

Předsedající poděkovala všem, kdo pomáhali při stavění májky, organizaci „čarodějnic“ a 

zajištění dne otevřených dveří v hasičárně. Zároveň připomněla akce, které jsou naplánovány: 

5.6. den dětí, 18.6. sousedské setkání v Zahradní ulici. 

 

Předpokládaný termín dalšího jednání zastupitelstva je 16.6.2022. Předsedající poděkovala 

všem přítomným za účast, a ukončila zasedání zastupitelstva ve 20:05 hod.  

 

Přílohy zápisu: 

1) Zveřejněná informace o konání zasedání podle § 93 odst. 1 zákona o obcích 

2) Prezenční listina zastupitelů 

3) Prezenční listina hostů 

4) Rozpočtové opatření č. 4/2022, č. 5/2022 

5) Návrh rozpočtového opatření č. 6/2022 

 

Zápis byl vyhotoven dne 25. 5. 2022. 

 

 

Zapisovatel:  Petr Haikl  ........................................... 

 

Ověřovatelé: Petr Stejskal  ........................................... dne ………………………. 

 

           Jan Samohýl   ........................................... dne ……………………….. 

            

Starostka:      Radka Šulistová …........................................   

 


